

Dominik Rozkrut, PhD

Dominik Rozkrut has been the President of Statistics Poland since 2016. Dr. Rozkrut is a member of the European Statistical System Committee (ESSC). He was elected as a member of ESS Partnership Group (PG) for 2018-2019 and chaired the work of the group in 2020-2021. Recently he was also involved in the PG TF on ESS Innovations and ESS work of the PG TF on revision of the European statistical law. In 2021-22 he served as a member of the European Commission expert group on Facilitating the Use of New Data Sources for Official Statistics.

He is a member of the OECD Committee on Statistics and Statistics Policy (CSSP) and served as CSSP Bureau Vice-Chair (2020-2023). Moreover, he is a member of the UNECE Conference of European Statisticians (CES) and holds a Conference Bureau Vice-Chair function as well as participates in the work of UNECE High-Level Group on Modernisation of Official Statistics (HLG-MOS).

At the UN level, he represents Poland in the UN Statistical Commission. He also works in the UN Committee of Experts on Big Data and Data Science for Official Statistics (UN-CEBD), co-chairs the UN Data Stewardship Working Group and is engaged in data stewardship work at European level within UNECE Task Force on Data Stewardship. Since 2021 he represents the Region of Eastern Europe in the UN High-level Group for Partnership, Coordination and Capacity-Building for statistics for the 2030 Agenda for Sustainable Development (HLG-PCCB).

Starting from 2021 he became a member of the ISI-Committee on Agricultural Statistics (ISI-CAS). In 2021, he was nominated for 2021-2023 as the President-Elect and 2023-2025 as the President of the International Association for Official Statistics (IAOS).

Dr. Rozkrut's career began at the Department of Statistics and Econometrics at the University of Szczecin. At the same time, he also worked as a member of a market risk management team at a commercial bank. He joined official statistics in 2007 and served as Director of a regional branch, acting as project manager for numerous research and development projects. He is an adjunct professor at the University of Szczecin, where he received his Ph.D. in statistics and econometrics.

He completed an internship at the University of Massachusetts, Lappeenranta University of Technology, and UNU-MERIT in Maastricht. Dr. Rozkrut is a member of the Main Council of the Polish Statistical Association, member of the Committee of Statistics and Econometrics and the Committee on Demographic Studies of the Polish Academy of Sciences.

الدكتور دومينيك روزكروت

يشغل الدكتور دومينيك روزكروت منصب رئيس هيئة الإحصاء البولندية منذ عام 2016 كما أنه عضو في لجنة النظام الإحصائي الأوروبي. وكان قد سبق انتخابه عضوًا في مجموعة شركة النظام الإحصائي الأوروبي للفترة 2018-2019 قبل أن يتولى رئاسة المجموعة في 2020-2021. علاوة على ذلك، فقد شارك مؤخرًا في فريق عمل مجموعة الشركة حول ابتكارات النظام الإحصائي الأوروبي وأعمال هذا الفريق بشأن مراجعة القانون الإحصائي الأوروبي.

وفي الفترة 2021-2022، شغل منصب عضو فريق خبراء المفوضية الأوروبية المعني بتسهيل استخدام مصادر البيانات الجديدة للإحصاءات الرسمية.

وعلى صعيد آخر، فهو عضو في لجنة الإحصاء والسياسة الإحصائية التابعة لمنظمة التعاون الاقتصادي والتنمية وشغل منصب نائب رئيس مكتب هذه اللجنة في الفترة (2020-2023). فضلًا عن ذلك، فهو عضو في مؤتمر الإحصائيين الأوروبيين التابع للجنة الأمم المتحدة الاقتصادية لأوروبا ويشغل حاليًا منصب نائب رئيس مكتب مؤتمر الإحصائيين الأوروبيين ويشارك أيضًا في عمل الفريق الرفيع المستوى المعني بتحديث الإحصاءات الرسمية المنبثق عن لجنة الأمم المتحدة الاقتصادية لأوروبا.

أما على صعيد الأمم المتحدة، فالدكتور دومينيك هو ممثل جمهورية بولندا في اللجنة الإحصائية للأمم المتحدة كما يعمل في لجنة خبراء الأمم المتحدة المعنية بالبيانات الضخمة وعلوم البيانات للإحصاءات الرسمية، ويتقلد منصب الرئيس المشارك للفريق العامل المعني بالإشراف على البيانات التابع للأمم المتحدة، إلى جانب مشاركته في أعمال الإشراف على البيانات على المستوى الأوروبي ضمن فرقة عمل لجنة الأمم المتحدة الاقتصادية لأوروبا المعنية بالإشراف على البيانات. ومنذ عام 2021، أسندت إليه مهمة تمثيل منطقة أوروبا الشرقية في فريق الأمم المتحدة الرفيع المستوى للشراكة والتنسيق وبناء القدرات في مجال الإحصاءات لرصد خطة التنمية المستدامة لعام 2030.

وابتداءً من عام 2021، أصبح سعادته عضوًا في لجنة الإحصاءات الزراعية التابعة للمعهد الدولي للإحصاء. وفي عام 2021، تم ترشيحه كرئيس منتخب للرابطة الدولية للإحصاءات الرسمية عن الفترة 2021-2023 ثم أُنْتُخِبَ رئيسًا للرابطة عن الفترة 2023-2025.

جدير بالذكر أن المسيرة المهنية للدكتور روزكروت كانت قد بدأت في قسم الإحصاء والاقتصاد القياسي في جامعة شتيتسيتين، بالتزامن مع عمله كعضو في فريق إدارة مخاطر السوق في أحد البنوك التجارية. ثم التحق بمجال الإحصاءات الرسمية في عام 2007 وشغل منصب مدير فرع إقليمي، حيث عمل كمدير مشروع للعديد من مشاريع البحث والتطوير. ومن الناحية الأكاديمية، فهو أستاذ مساعد في جامعة شتيتسيتين، حيث حصل على درجة الدكتوراه في الإحصاء والاقتصاد القياسي.

وفي ذات المضمارة، أكمل دومينيك فترة تدريب في جامعة ماساتشوستس، وجامعة لابنراننا للتكنولوجيا، ومعهد ماستريخت للبحوث الاقتصادية والاجتماعية بشأن الابتكار والتكنولوجيا في جامعة الأمم المتحدة. إلى جانب هذا السجل المهني والأكاديمي الحافل بالنجاح، فالدكتور روزكروت عضو في المجلس الرئيسي للجمعية الإحصائية البولندية، وعضو في لجنة الإحصاء والاقتصاد القياسي ولجنة الدراسات الديموغرافية التابعة لأكاديمية العلوم البولندية.